

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 512b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Congress assumes further commitments on election monitoring

Strasbourg, 13.09.2006 - The Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe has endorsed the Declaration of Principles for International Election Observation and the Code of Conduct for International Election Observers, prepared by the National Democratic Institute under UN auspices.

By joining the over twenty endorsing organisations, Congress observers will use the Declaration and the Code, together with other Council of Europe and international standards, as reference document when monitoring elections. The Parliamentary Assembly of the Council of Europe and the Venice Commission gave support to this document in 2005.

"I am convinced that, by putting its signature on this document, the Congress will contribute towards guaranteeing consistency among election observers, a key element in ensuring the credibility of election observation" said Halvdan Skard, President of the Congress.

Observation d'élections : nouveaux engagements du Congrès

Strasbourg, 13.09.2006 - Le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe a adopté la Déclaration de principes pour l'observation internationale d'élections et le Code de conduite à l'usage des observateurs électoraux internationaux, élaborés par le *National Democratic Institute* sous l'égide des Nations Unies.

Le Congrès rejoint ainsi la vingtaine d'organisations qui a déjà adopté ces documents. Avec les autres normes internationales, notamment celles du Conseil de l'Europe, la Déclaration et le Code serviront de références aux délégations du Congrès chargées d'observer des élections. Ces textes ont reçu le soutien de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe et de la Commission de Venise en 2005.

« Je suis convaincu que, en ajoutant sa signature au bas de ces documents, le Congrès favorise la cohérence parmi les observateurs électoraux, qui est l'un des principaux moyens de garantir la crédibilité de l'observation d'élections », a déclaré Halvdan Skard, Président du Congrès.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.